
Michael Jackson - No2CB -  Date of Birth: April 2, 1874 at Tracadie, Antigonish County 

Parents: John & Mary Jackson 

Siblings: Brothers William & Frederick 

Marital Status: Married 

Occupation: Teamster 

Enlistment: October 5, 1916 at Truro, NS 

Unit: No. 2 Construction Battalion 

Service #: 931303 

Rank: Private 

Previous Military Service: None 

Next of Kin: Margaret Jackson, Glace Bay, NS (wife) 

Date of Death: November 3, 1918 at La Joux, Jura, France 

Final Resting Place: Champagnole Communal Cemetery, Jura, France 

 

Date of birth obtained from Michael’s attestation papers. The 1871 Canadian census lists Michael’s age as two 

years. while the 1881 Canadian census records state that he was 11 years old at that time. Michael’s 1901 

marriage license claims that he was 30 years of age. The 1911 Canadian census lists his birth date as June 1864, 

while his headstone states that he was 55 years old at the time of his passing. Parents’ names obtained from 

Michael’s marriage license. 

Michael Jackson was born at Tracadie, Antigonish County, the second of John and Mary Jackson’s three sons. 

While Michael’s military records give his birthdate as April 2, 1874, Canadian census records suggest that he was 

born in 1868 or 1869. By the turn of the century, Michael had relocated to Caledonia Mines, near Glace Bay, NS, 

where he worked in the local coal mines. 

On June 17, 1901, Michael married Margaret “Maggie” Fortune, daughter of Edward and Caroline Fortune, Glace 

Bay. The couple established residence in Glace Bay and welcomed three children—daughters Beatrice 

(November 1900) and Connie (March 1902), and a son William (c.1911)—in the ensuing years. 

Following the outbreak of the First World War, Canadians from all backgrounds were eager to serve with the 

newly created Canadian Expeditionary Force (CEF). Unfortunately, recruiters gave some ethnic groups a less 

enthusiastic response than others. Canadians of Native, Japanese and African descent in particular encountered 

indifference, resistance and outright rejection when they attempted to enlist. 

 

 

 



 

 

 

While African Nova Scotians attempted to join various infantry battalions recruited across the province during 

the war’s early years, military recruiters, acting upon instructions from their Commanding Officers, usually 

rejected their applications. In November 1915, correspondence from Minister of Militia Sam Hughes, stated that 

all men meeting the CEF’s physical requirements should be accepted, regardless of racial or ethnic background. 

The discriminatory practice continued into early 1916, despite, Hughes’ letter. The one local exception was the 

106th Battalion (Nova Scotia Rifles), a Truro-based unit that accepted approximately 25 African Nova Scotians 

into its ranks. 

By the spring of 1916, continued complaints from African Canadian communities across the country finally 

prompted military authorities to act. In April 1916, Major-General Sir Willoughby Garnons Gwatkin, the Canadian 

Militia’s Chief of General Staff, proposed the formation of an African Canadian “labour battalion” for overseas 

service. The following month, British authorities agreed to accept such a unit. On July 2, 1916, Canadian officials 

announced the formation of No. 2 Construction Battalion, which by coincidence established its initial 

headquarters in the Pictou barracks that previously housed one of the 106th Battalion’s Companies. 

Unlike regular infantry units, No. 2 Construction was authorized to recruit its personnel across the entire country. 

Early response was less than enthusiastic, prompting authorities to relocate its headquarters to Truro, in an 

effort to attract personnel from nearby African Canadian communities in Colchester and Halifax Counties. By the 

spring of 1917, more than 600 men had enlisted, the vast majority of whom were Nova Scotians. Discrimination 

was evident within its ranks, however, as virtually all of the unit’s Commissioned Officers were “white,” the lone 

exception being its Chaplain, Reverend Wm Andrew  White. 

Despite his age and family circumstances, Michael Jackson attested with No. 2 Construction Battalion at Truro on 

October 5, 1916. He may have been influenced by the actions of his brother-in-law, Edward “Eddie” Fortune, 

who joined the unit at Sydney in early August. At the time of his enlistment, Michael claimed to be 42 years old, 

stood five feet 10 inches, and weighed 190 pounds. He gave his occupation as “teamster,” a livelihood that later 

determined the nature of his overseas service. 

No. 2 Construction Battalion departed for England aboard SS Southland on March 28, 1917, and arrived at 

Liverpool, England, 11 days later. In mid-May, Michael proceeded to France with a large detachment of No. 2 

personnel, destined for Canadian Forestry Corps (CFC) operations in the Jura District, close to the Swiss border. 

The men were dispatched “as a labour unit,” to be “employed on the various railway and other construction 

work.” 

 

 

 

 

 



 

 

 

The CFC’s Jura operations involved all aspects of forestry production. Teams of men worked in the area’s forests 

year-round, selecting and harvesting mature timber. Logs were hauled to loading areas by teams of horses and 

transported by wagon or narrow-gauge railway to a nearby mill. The timber was primarily used to produce ties 

for standard and narrow gauge railways, although the operation also provided pickets, beams and boards for 

trench and dugout construction. No. 2’s personnel worked in all aspects of the operation, assisting with mill 

operation, narrow-gauge railway construction, transport, milling and shipping. 

Horses played a vital role in the woods operations and were housed in a number of stables at CFC’s La Joux 

Headquarters. Perhaps due to his age and civilian experience, Michael was placed in charge of “No. 5 Barn, 

Remounts,” where he supervised a crew of No. 2 Construction men who tended to the horses. 

The first 18 months of Michael’s overseas service were largely uneventful. While he forfeited two days’ pay in 

early June 1917 for exceeding the limits of a pass, his service file contains no further infractions. Michael was 

briefly hospitalized on two occasions—an overnight stay with influenza in mid-November 1917 and one week’s 

treatment of “myalgia general” in late February 1918. 

On the evening of Sunday, October 27, Michael was completing his daily duties in No. 5 Barn when two No. 2 

Construction comrades walked by, heading out for a stroll. Michael called out to the pair, grabbed his coat, hat 

and walking cane, and joined them. The trio walked along the road toward Censeau, pausing at a roadside café 

to consume a bottle of wine. Upon leaving, Michael suggested they continue on to the village and his comrades 

agreed. 

The group subsequently entered a second café and “had several drinks.” Upon leaving one hour later, the soldiers 

headed back toward camp. According to his comrades, Michael was reluctant to return and became increasingly 

agitated as the trio walked toward camp. As they approached the roadside café, an argument erupted between 

Michael and one of his mates. According to later accounts, Michael struck him “over the eye” with his cane and 

the victim retaliated with a punch to the face. 

At that point, according to Michael’s two companions, the third man separated the combatants and the pair 

returned to camp, leaving Michael standing in the road. Other No. 2 Construction personnel who spoke to the 

two men following their return to camp, however, told a different story. According to their accounts, Michael fell 

to the ground following the punch and remained there, his mates carrying him into a nearby field where they left 

him.  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

The following day, Michael failed to report for duty. His charges at No. 5 Barn, perhaps thinking that he was 

simply “absent without leave,” did not report his absence. By mid-day October 29, however, two of the men 

grew concerned, “mounted horses on their own initiative and proceeded to the spot described by [one of his 

companions].” An Officer making his way along the road encountered the pair and asked what they were doing. 

When they explained the purpose of their mission, he immediately ordered them to return to the barns. 

Three days after the incident—Wednesday, October 30—Sergeant Arthur Taylor, No. 2 Construction, was 

“proceeding on duty” by lorry from La Joux to Villers via Censeau. Aware that Private Jackson was still missing, 

Arthur “kept a sharp lookout” for him as the vehicle made its way along the road. Approximately 3.5 kilometres 

from La Joux, he noticed “a soldier walking slowly in the direction of Censeau.” 

After the lorry passed the man, Sgt. Taylor ordered the driver to stop and he walked back “to see who the soldier 

was. I did not know at first that it was Pte. Jackson, owing to the fact that his face was disfigured, his right eye 

being badly swollen and completely closed and the left side of his face… badly bruised.” He then recognized 

Michael and placed him in the back of the lorry. As the party continued toward their destination, they met 

another truck that was heading toward the CFC camp and “placed [Michael] in the lorry[,] with instructions to 

the driver to take him to the Hospital at La Joux.” 

When the lorry arrived at Champagnole Hospital, La Joux, Michael was “in a dull, almost semi-conscious 

condition.” A careful examination revealed severe facial bruising, particularly above his left eye. Otherwise, he 

appeared in good health, his temperature and chest normal despite more than two days’ exposure to the 

elements. While questioned repeatedly, Michael offered no explanation as to how he received his injuries. 

As the hours passed, Michael developed a severe headache and fever. He slipped into a coma and passed away 

on November 3, 1918. An autopsy revealed significant congestion of the meninges covering the anterior portions 

of his brain, leading doctors to conclude that “death was caused by meningitis (cerebral) due to injuries to head.” 

Local authorities were convinced that Michael’s wounds “were inflicted by something other than a blow with a 

fist, probably a kick or a blow from the deceased’s heavy cane.” Unfortunately, an extensive search of the area 

failed to locate his cap and cane. However, Michael’s condition was sufficient to prompt an initial Court of Inquiry 

to recommend a charge of manslaughter against the offending party. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Lack of corroborating evidence and witnesses soon presented a challenge. Superior Officers subsequently 

reviewed the available information and came to a different conclusion: “In the whole circumstances, there 

appears to be no direct evidence upon which the accused can be tried and opinion is expressed that the whole 

matter should be dropped.” The Adjutant-General agreed and “no further action” was taken. 

Following his passing, Private Michael Jackson was laid to rest in Champagnole Communal Cemetery, Jura, 

France. His mother, Mary, living in Truro at the time of his death, later received a Memorial Cross in her son’s 

memory. Michael’s widow, Margaret, remained in Glace Bay, where she cared for her youngest son, William. She 

passed away there on May 27, 1927, at 49 years of age, the result of a stroke. 

Details linked to the court of inquiry can be found in Michael Jackson’s military file. 

Private Michael Jackson :: CGWP Record Detail    Pgs 45-54  

 

No 2 soldiers who testified at the inquiry  

●​ 931663 Pte Kirksey - Third Witness  

●​ 931354 Pte Dixon - Fourth Witness   

●​ 931032 Pte H Desmond - Fifth witness  

●​ 931838  Pte R Brent - Sixth witness 

●​ 931021 Pte William Talbot - Eighth Witness initially charged with manslaughter 

●​ 931048  Pte Wallace Talbot - Ninth witness initially charged with manslaughter 

●​ 931757 Arthur Taylor - Tenth Witness  

Other witnesses  

●​ Madame Pettegoix - Seventh witness serves drinks at Juye Hotel 

●​ 523116  Sgt Dent - District Transport Sergeant - First witness  

●​ 1049104 R.Q.M.S. Garton -  Second witness 

●​ Captain J S Clarke - Eleventh witness   

●​ Great granddaughter Theresa Brewster  

 

April 15, 2023 Postscript:  

●​ Pte. Michael Jackson’s British War medal found and returned to his great-granddaughter – CBC News. 

●​ cbcfirst-world-war-medal-private-michael-jackson returned .   

●​ November 3, 1918: Private Michael Jackson      

 

 

https://canadiangreatwarproject.com/person.php?pid=17734
https://www.cbc.ca/news/canada/nova-scotia/first-world-war-medal-private-michael-jackson-1.6809025
https://www.cbc.ca/news/canada/nova-scotia/first-world-war-medal-private-michael-jackson-1.6809025#:~:text=According%20to%20the%20Antigonish%20Cenotaph,supplying%20lumber%20for%20the%20front
https://antigonishcenotaphproject.wordpress.com/2018/11/03/november-3-1918-private-michael-jackson/


FRENCH 

 

Michael Jackson ….2e BC  Date de naissance : 2 avril 1874 à Tracadie, comté d’Antigonish* 

Parents: John et Mary Jackson* 

Fraterie : frères William et Frederick  

État civil: Marié 

Profession : Charettier 

Enrôlement: 5 octobre 1916 at Truro, N.-É. 

Unité : 2e Bataillon de construction  

# de matricule du soldat : 931303 

Grade : Soldat  

Service militaire antérieur : Aucun 

Parent le plus proche : Margaret Jackson, Glace Bay, N.-É. (épouse) 

Date de décès : 3 novembre 1918 à La Joux, dans le Jura, en France 

Dernière demeure : Cimetière communal de Champagnole, dans le Jura, en France 

 

* Date de naissance obtenue à partir des documents d'attestation de Michael. Le recensement canadien de 1871 

indique que Michael avait deux ans, tandis que le recensement canadien de 1881 indique qu'il avait 11 ans à 

l'époque. L'acte de mariage de Michael en 1901 indique qu'il était âgé de 30 ans. Selon le recensement canadien 

de 1911, sa date de naissance est juin 1864, tandis que sa pierre tombale indique qu'il était âgé de 55 ans au 

moment de son décès. Les noms des parents proviennent de l'acte de mariage de Michael. 

 

Michael Jackson est né à Tracadie, dans le comté d'Antigonish. Il est le deuxième des trois fils de John et Mary 

Jackson. Alors que les dossiers militaires de Michael indiquent sa date de naissance comme étant le 2 avril 1874, 

les dossiers de recensement canadiens suggèrent qu'il est né en 1868 ou 1869. Au tournant du siècle, Michael 

s'installe à Caledonia Mines, près de Glace Bay, en Nouvelle-Écosse, où il travaille dans les mines de charbon 

locales. 

Le 17 juin 1901, Michael a épousé Margaret « Maggie » Fortune, fille d'Edward et de Caroline Fortune, de Glace 

Bay. Le couple s'installe à Glace Bay et met au monde trois enfants - les filles Beatrice (novembre 1900) et Connie 

(mars 1902), et un fils William (vers 1911) - dans les années qui suivent. 

 

 



 

 

 

Après le déclenchement de la Première Guerre mondiale, des Canadiens de toutes origines désirent servir dans 

le Corps expéditionnaire canadien (CEC) nouvellement créé. Malheureusement, les recruteurs sont moins 

enthousiastes à l'égard de certains groupes ethniques. Les Canadiens d'ascendance autochtone, japonaise et 

africaine surtout se heurtent à l'indifférence, à la résistance et au rejet pur et simple lorsqu'ils tentent de 

s'enrôler. 

Alors que les Noirs néo-écossais tentent de rejoindre divers bataillons d'infanterie recrutés dans la province au 

cours des premières années de la guerre, les recruteurs militaires, agissant sur les ordres de leurs commandants, 

rejettent généralement leurs demandes. En novembre 1915, une correspondance du ministre de la Milice, Sam 

Hughes, déclarent que tous les hommes répondant aux exigences physiques du CEC doivent être acceptés, quelle 

que soit leur race ou origine ethnique. Cette pratique discriminatoire se poursuit au début de l'année 1916, 

malgré la lettre de Hughes. La seule exception locale est le 106e bataillon (Nova Scotia Rifles), une unité basée à 

Truro qui accepte environ 25 Noirs néo-écossais dans ses rangs. 

Au printemps 1916, les plaintes persistantes des communautés afro-canadiennes partout au pays incitent enfin 

les autorités militaires à agir. En avril 1916, le major-général Sir Willoughby Garnons Gwatkin, chef d'état-major 

général de la milice canadienne, propose la formation d'un « bataillon de travail » afro-canadien pour le service 

outre-mer. Le mois suivant, les autorités britanniques acceptent la création d'une telle unité. Le 2 juillet 1916, les 

autorités canadiennes annoncent la formation du 2e Bataillon de construction, qui, par coïncidence, établit son 

premier quartier général dans les baraquements de Pictou qui abritaient auparavant l'une des compagnies du  

« 106th Battalion ». 

Contrairement aux unités d'infanterie régulières, le 2e Bataillon de construction est autorisé à recruter son 

personnel dans tout le pays. Les premières réactions sont peu enthousiastes, ce qui incite les autorités à 

déplacer le quartier général à Truro, afin d'attirer le personnel des communautés afro-canadiennes voisines des 

comtés de Colchester et d'Halifax. Au printemps 1917, plus de 600 hommes s'étaient enrôlés, la grande majorité 

d'entre eux étant des Néo-Écossais. La discrimination est toutefois évidente dans les rangs de l'unité, car presque 

tous les officiers brevetés sont « blancs », sauf l'aumônier, le révérend William Andrew White. 

Malgré son âge et sa situation familiale, Michael Jackson s'engage dans le 2e Bataillon de construction à Truro le 

5 octobre 1916. Il a peut-être été influencé par son beau-frère, Edward « Eddie » Fortune, qui a rejoint l'unité à 

Sydney au début du mois d'août. Au moment de son enrôlement, Michael déclare avoir 42 ans, mesurer 1,80 m 

et peser 86 kg. Il a indiqué qu'il travaillait comme charettier, métier qui déterminera plus tard la nature de son 

service à l'étranger. 

Le 2e Bataillon de construction part en direction de l'Angleterre à bord du SS Southland le 28 mars 1917 et arrive 

à Liverpool, en Angleterre, 11 jours plus tard. À la mi-mai, Michael se rend en France avec un grand détachement 

d’effectifs du 2e Bataillon de construction, destiné aux opérations du Corps forestier canadien (CFC) dans le 

district du Jura, près de la frontière suisse. Ces hommes sont envoyés « en tant qu'unité de travail “, pour être ” 

employés à divers travaux de construction ferroviaires et autres ». 

 



 

 

 

Les activités de la CFC dans le Jura touchent tous les aspects de la production forestière. Des équipes d'hommes 

travaillaient toute l'année dans les forêts de la région, choisissant et récoltant le bois mûr. Les grumes sont 

transportées par des chevaux jusqu'à des aires de chargement, puis acheminées par wagons ou par chemin de 

fer à voie étroite jusqu'à une usine située à proximité. Le bois servait surtout à produire des traverses pour les 

chemins de fer à voie normale et étroite, mais l'exploitation fournissait également des piquets, des poutres et 

des planches pour la construction de tranchées et d'abris. Le personnel du 2e Bataillon de construction a travaillé 

dans tous les aspects de l'exploitation, aidant au fonctionnement du moulin, à la construction du chemin de fer à 

voie étroite, au transport, au broyage et à l'expédition. 

Les chevaux jouent un rôle essentiel dans les opérations forestières et sont logés dans des écuries au quartier 

général du CFC à La Joux. Peut-être en raison de son âge et de son expérience en tant que civil, Michael est 

chargé de l'étable n° 5, Remounts, où il supervise une équipe d'hommes du 2e Bataillon de construction qui 

s'occupent des chevaux. 

Les 18 premiers mois du service outre-mer de Michael se déroulent sans incident. Bien qu'il ait perdu deux jours 

de solde au début du mois de juin 1917 pour avoir dépassé les limites d'un laissez-passer, son dossier de service 

ne contient aucune autre infraction. Michael est brièvement hospitalisé à deux reprises : une nuit pour une 

grippe à la mi-novembre 1917 et une semaine pour une « myalgie générale » à la fin du mois de février 1918. 

Dans la soirée du dimanche 27 octobre, Michael effectue ses tâches quotidiennes à la grange n° 5 lorsque deux 

camarades du 2e Bataillon de construction passent à côté de lui pour aller se promener. Les trois hommes 

longent la route en direction de Censeau, s'arrêtant dans un café au bord de la route pour boire une bouteille de 

vin. Au moment de partir, Michael propose de continuer jusqu'au village, ce que ses camarades acceptent. 

Le groupe entre ensuite dans un deuxième café et « boit plusieurs verres ». Une heure plus tard, les soldats 

repartent en direction du camp. Selon ses camarades, Michael est peu disposé à rentrer et devient de plus en 

plus agité à mesure que le trio marche vers le camp. Alors qu'ils s'approchent d'un café en bordure de route, une 

dispute éclate entre Michael et l'un de ses camarades. D'après des témoignages ultérieurs, Michael a frappé 

l'homme « sur l'œil » avec sa canne et la victime a riposté en lui donnant un coup de poing au visage. 

À ce moment-là, selon les deux compagnons de Michael, le troisième homme sépare les combattants et les deux 

hommes retournent au camp, laissant Michael debout sur la route. D'autres membres du personnel du 2e 

Bataillon de construction ayant parlé aux deux hommes après leur retour au camp racontent une histoire 

différente. Selon eux, Michael est tombé au sol après le coup de poing et est resté là, ses compagnons le 

transportant dans un champ voisin où ils l'ont laissé.  

 

 

 

 



 

 

 

Le lendemain, Michael ne s'est pas présenté au travail. Ses collègues de la grange n° 5, pensant peut-être qu'il 

est simplement « absent sans permission », ne signalent pas son absence. À la mi-journée du 29 octobre, 

cependant, deux des hommes s'inquiètent, « montent à cheval de leur propre initiative et se rendent à l'endroit 

décrit par [l'un de ses compagnons] ». Un officier se déplaçant sur la route rencontre les deux hommes et leur 

demande ce qu'ils font. Lorsqu'ils lui expliquent le but de leur mission, il leur ordonne immédiatement de 

retourner aux granges. 

Trois jours après l'incident, le mercredi 30 octobre, le sergent Arthur Taylor, du 2e Bataillon de construction, se 

rend en camion de La Joux à Villers en passant par Censeau. Sachant que le soldat Jackson est toujours porté 

disparu, Arthur le cherche attentivement pendant que le véhicule avance sur la route. À environ 3,5 kilomètres 

de La Joux, il remarque « un soldat marchant lentement en direction de Censeau ». 

Après que le camion a dépassé l'homme, le sergent Taylor ordonne au chauffeur de s'arrêter et il revient à pied « 

pour voir qui est le soldat. « Au début, je n'ai pas su qu'il s'agissait du soldat Jackson. Jackson, car son visage était 

défiguré, son œil droit étant très enflé et complètement fermé et le côté gauche de son visage... très meurtri. » Il 

reconnaît alors Michael et le fait monter à l'arrière du camion. Alors que le groupe poursuit sa route vers sa 

destination, il rencontre un autre camion qui se dirige vers le camp du CFC et « place [Michael] dans le camion [,] 

et demande au chauffeur de l'emmener à l'hôpital de La Joux ». 

Quand le camion arrive à l'hôpital de Champagnole, à La Joux, Michael est « dans un état morne, presque 

semi-conscient ». Un examen minutieux révèle de graves contusions au visage, surtout au-dessus de l'œil 

gauche. Pour le reste, il semble en bonne santé, sa température et son thorax étant normaux malgré une 

exposition de plus de deux jours aux éléments. Interrogé à plusieurs reprises, Michael ne donne aucune 

explication sur la cause de ses blessures. 

Au fil des heures, Michael est pris de violents maux de tête et de fièvre. Il tombe dans le coma et meurt le 3 

novembre 1918. L'autopsie révèle une congestion importante des méninges recouvrant les parties antérieures 

de son cerveau, ce qui a amène les médecins à conclure que « la mort a été causée par une méningite 

(cérébrale) due à des blessures à la tête ». 

Les autorités locales sont convaincues que les blessures de Michael « ont été infligées par autre chose qu'un 

coup de poing, probablement un coup de pied ou un coup de la lourde canne du défunt ». Malheureusement, 

des recherches approfondies dans la région n'ont pas permis de retrouver la casquette et la canne du défunt. 

Cependant, l'état de Michael est suffisant pour qu'une première enquête menée par un tribunal militaire 

recommande une accusation d'homicide involontaire à l'encontre de la partie incriminée.  

 

 

 

 



 

 

 

Rapidement, le manque de preuves corroborantes et de témoins pose problème. Les officiers supérieurs 

examinent ensuite les renseignements disponibles et parviennent à une conclusion différente : « Dans 

l'ensemble des circonstances, il semble qu'il n'y ait pas de preuves directes sur lesquelles l'accusé puisse être 

jugé et l'opinion est exprimée que toute l'affaire devrait être abandonnée. L'adjudant général est d'accord et « 

aucune autre action » n'est entreprise. 

Après son décès, le soldat Michael Jackson a été inhumé au cimetière communal de Champagnole, dans le Jura, 

en France. Sa mère, Mary, qui vivait à Truro au moment de son décès, a reçu plus tard une Croix commémorative 

à la mémoire de son fils. La veuve de Michael, Margaret, est restée à Glace Bay, où elle s'occupait de son plus 

jeune fils, William. Elle y est décédée le 27 mai 1927, à l'âge de 49 ans, des suites d'un accident vasculaire 

cérébral. 

 

Des détails relatifs à l’enquête du tribunal militaire se trouvent dans le dossier militaire de Michael Jackson. 
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Soldats du 2e Bataillon de construction ayant témoigné dans le cadre de l’enquête du tribunal militaire  

931663 Sdt Kirksey Troisième témoin  

931354 Sdt Dixon  Quatrième témoin   

931032 Sdt H Desmond Cinquième témoin  

931838  Sdt R Brent Sixième témoin 

931021 Sdt William Talbot Huitième témoin initialement inculpé d'homicide involontaire 

931048  Sdt Wallace Talbot    Neuvième soldat initialement inculpé d'homicide involontaire 

931757 Arthur Taylor     Dixième témoin 

Autres témoins  

Madame Pettegoix    Septième témoin  - sert des boissons à l’Hôtel Juye  

523116  Sgt Dent  Sergent de district chargé des transports    Premier témoin  

1049104 SQMR Garton   Deuxième témoin 

  Capitaine J S Clarke     Onzième témoin   

 

 

https://canadiangreatwarproject.com/person.php?pid=17734


 

 

 

 

 

Arrière-petite-fille Theresa Brewster  

Post-scriptum du 15 avril 2023 (en anglais seulement): Pte. Michael Jackson’s British War medal found and 

returned to his great-granddaughter – CBC News. 

(en anglais seulement) cbcfirst-world-war-medal-private-michael-jackson returned .   

November 3, 1918: Private Michael Jackson      

 

 

https://www.cbc.ca/news/canada/nova-scotia/first-world-war-medal-private-michael-jackson-1.6809025
https://www.cbc.ca/news/canada/nova-scotia/first-world-war-medal-private-michael-jackson-1.6809025
https://www.cbc.ca/news/canada/nova-scotia/first-world-war-medal-private-michael-jackson-1.6809025#:~:text=According%20to%20the%20Antigonish%20Cenotaph,supplying%20lumber%20for%20the%20front
https://antigonishcenotaphproject.wordpress.com/2018/11/03/november-3-1918-private-michael-jackson/

